



## مفلوج يحمله أربعة

- ❖ " و جاءوا إليه مقدمين مفلوجا يحمله أربعة. وإذ لم يقدروا أن يقتربوا إليه من أجل الجمع كشفوا السقف حيث كان. و بعدما نقبوه دلوا السرير الذي كان المفلوج مضطجعا عليه" مر ٢: ٣، ٤
- ❖ أمام تلك التحديات، بين ازدحام البيت و المفلوج المضطجع على سريرته، كان هؤلاء الأربعة نموذجا للشخصية الإيجابية و نمط التغلب على أسوار الإحباط و الفشل.
- ❖ لعل لم تذكر لهم أسماء في الكتاب المقدس إذ هم غير ساعين لمدح الناس، لكن يمكننا أن ندعوهم نحن بأسماء:
- ❖ **الصديق الأول: الترفق** - يشعر باحتياج الآخر، لا ينتقد و لا يتذمر، و لا يجرح بكلمات تسيء لمشاعر الآخر، لكنه مستعد لتقديم المساعدة الآن و يبحث الآخرين أيضا على المساعدة. "و النهاية، كونوا جميعا متحدي الرأي بحس واحد، ذوى محبة أخوية، مشفقين، لطفاء" ١ بط ٣: ٨
- ❖ **الصديق الثاني: الإيمان** - ليس له شيء يعطيه إلا شخص يسوع المسيح، ليست في ذاته قوة كامنة أو مجرد إرادة بشرية، لكنه يتبع أسلوب "دعنا فقط نسأل الرب القدير"؛ الإيمان هو ثمر الروح القدس (غل ٥: ٢٢) و عطية من الله.
- ❖ **الصديق الثالث: الإصرار** - هو دون شك مرهق جدا من حمل صديقه لكنه مزعم، فاقد للحافز بسبب الجمع المزدحم لكنه ممتلىء عزيمة؛ هو أيضا يعي أن الحاجة أكثر من أن يذهب بمفرده و يسأل رب المجد عن شفاء صديقه. "لا يتباطأ الرب عن وعده كما يحسب قوم التباطؤ، لكنه يتأني علينا، و هو لا يشاء أن يهلك أناس، بل أن يقبل الجميع إلى التوبة" ٢ بط ٣: ٩
- ❖ **الصديق الرابع: التطبيق العملي** - لا يفترض مسبقا الكثير من الاحتمالات، يسعى للحل في الوقت المناسب، و لا يعتمد على المنطق الشخصي بل على مبدأ المشاركة المدفوعة بالمحبة. "فوق كل تحفظ، احفظ قلبك لأن منه مخارج الحياة" أم ٤: ٢٣
- ❖ لا يستطيع أي من هؤلاء أن يعمل بمفرده للوصول للغرض إنما بتلاقي الأربعة برباطات المحبة و حفظ وحدانية الروح

## ❖ "A PARALYTIC CARRIED BY FOUR MEN"

- ❖ "Then they came to Him, bringing a paralytic who was carried by four men. And when they could not come near Him because of the crowd, they uncovered the roof where He was. So when they had broken through, they let down the bed on which the paralytic was lying".  
Mk 2:2-4
- ❖ Before such challenges, a crowded house, a paralytic man on a bed, a slim possibility to have positive results in general, these four men are an example of positive personalities that succeed to overcome discouragement.
- ❖ It's true that we do not have their names for they obviously expected no praise, but we can name these friends:
- ❖ **Friend #1: Compassion** - he sees the need, he is not critical of the situation, he does not make the situation worse by harmful words, but is rather willing to help now and encourages others to help too - "Finally, all of you be of one mind, having compassion for one another; love as brothers, be tenderhearted, be courteous" - 1Pet 3:8
- ❖ **Friend #2: Faith** - he has nothing to offer except Christ, neither internal power nor mere strong human will, but he adopts the "Let's just seek the almighty Lord" technique. "Faith" is a fruit of the Holy Spirit (Gal.5:22), a gift from God.
- ❖ **Friend #3: Determination** - he is no doubt tired from carrying his friend, but pressed on; he is no doubt taken by the press of people, but pressed on; he is trusting that it's more than just going alone where the Lord preaches and asks for his friend's healing. "The Lord is not slack concerning His promise, as some count slackness, but is longsuffering toward us" 2Pet 3:9
- ❖ **Friend #4: Practicality** - he does not presuppose many possibilities, he considers problem-solving in a timely manner and does not act on a "private logic" but a collaborative one driven by love. "Keep your heart with all diligence, for out of it spring the issues of life" Prov 4:23
- ❖ None of the above alone can do the work for the rest but altogether they can

Church's web site [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca)  
Pour visite, Prière contactez et laissez un message

Père / Mikhail Aziz:  
(514) 591-9747 Fax# (514) 593-7498  
[frmikhail@stmarkmontreal.ca](mailto:frmikhail@stmarkmontreal.ca)

Père / Victor Nasr:  
(514) 918-2484

[frvictor@stmarkmontreal.ca](mailto:frvictor@stmarkmontreal.ca)

Schedule du service +++ جدول مواعيد الخدمة

|   |      |             |    |                                    |
|---|------|-------------|----|------------------------------------|
| + Confessions Père Victor                             | Mar  | 7 - 9 ½     | PM | + إعترافات أبونا فيكتور            |
| + Vêpres  | Mar  | 7 ½         | AM | + عشية                             |
| + Étude de Bible pour Jeunes.                         | Mar  | 7 ½ - 9 ½   | PM | + درس كتاب للشباب                  |
| + La Messe  | Merc | 5 ½ - 7 ½   | AM | + القداس الإلهي                    |
| + Confessions Père Mikhail                            | Jeu  | 4 - 7       | PM | + إعترافات أبونا ميخائيل           |
| + La Messe  | Vend | 8 - 10      | AM | + القداس الإلهي                    |
| + Réunion du Prière                                   | Vend | 7 ½         | PM | + إجتماع صلاة                      |
| + Réunion des Jeunes (CGEP et gradué)                 | Vend | 8 ½ - 10 ½  | PM | + إجتماع الشباب                    |
| + La Messe  | Sam  | 8 - 10      | AM | + القداس الإلهي                    |
| + Classe de Copte et Cantiques Groupe 1 (KG - 2)      | Sam  | 3 - 4       | PM | + درس ألحان Groupe 1 (KG - 2)      |
| + Classe de Copte et Cantiques Groupe 2 (Grade 3 - 6) | Sam  | 3 - 4       | PM | + درس ألحان Groupe 2 (Grade 3 - 6) |
| + Classe de Copte et Cantiques Groupe 3 (Sec 1 - 5)   | Sam  | 1:30 - 2:30 | PM | + درس ألحان Groupe 3 (Sec 1 - 5)   |
| + Classe de Copte et Cantiques Groupe 4 (CEGEP+)      | Sam  | 5 :30 - 7   | PM | + درس ألحان Groupe 4 (CEGEP+)      |
| + Classe de Copte et Cantiques Adulte débutant        | Sam  | 4 - 5 :20   | PM | + درس ألحان للكبار بدائي           |
| + Club des enfants de la lumière                      | Sam  | 2 - 7       | PM | + نادى أبناء النور                 |
| + Club des anges                                      | Sam  | 3 - 7       | PM | + نادى الملائكة                    |
| + Réunion de la famille                               | Sam  | 5 ½         | PM | + إجتماع الأسرة                    |
| + Étude de Bible                                      | Sam  | 6:15 - 7    | PM | + درس كتاب                         |
| + Vêpres / Louanges                                   | Sam  | 7           | PM | + عشية / تسبحة                     |
| + La Messe  | Dim  | 8 ½ - 11 ½  | AM | + القداس الإلهي                    |
| + Réunion du serviteurs                               | Dim  | 1 ½ - 2 ½   | PM | + إجتماع الخدام                    |

## أخبار الكنيسة

1. يقام يوم الثلاثاء القادم أجتتماع أسرة ماريوحنا الحبيب الساعة ١١ م
2. يقام يوم الأحد القادم الموافق ٢٢ أكتوبر من الساعة ١ الي ٢ مساء حفل تخرج الخدام الجدد.
3. يقام يوم الأحد القادم الموافق ٢٢ أكتوبر من الساعة ٣:٣٠ الي ٢:٣٠ مساء ندوة هامة حول أهمية وكيفية تعديل برنامج كيبك التعليمي الجديد للثقافة الجنسية، وتلقي الندوة السيدة Tina Cerulli
4. نحتفل ككل عام بعيد القديسين يوم ٣١ أكتوبر، الرجاء التبرع لهذا الحفل الأتصال بملاك ميخائيل 514-945-9906

## معمودية مقدسة

تهنيء الكنيسة أبناءها مينا سانتا وزوجته ماري يوسف  
بمعمودية الأبنة المباركة ملينا  
وترجو لها نموا في القامة والنعمة

## Church news

1. The meeting of St John the beloved will be held next Tuesday 11 AM
2. Next Sunday October 22<sup>nd</sup> from 1 to 2 PM there will be the graduation ceremony of new servants.
3. Next Sunday October 22<sup>nd</sup> from 2:30 to 3:30 PM there will be a very important presentation by Mrs. Tina Cerulli about the need of amending the "Quebec New Sex Education"
4. We will celebrate as every year the All Saints Feast October 31, please contribute to fund this event. Call Malak Mekhail 514-945-9906

## Blessed Baptism

The church congratulates her beloved Mina Santa and Mary Youssef  
For the blessed baptism of their daughter Melina  
May the Lord bless her upbringing and growth